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Uvodne napomene 

Univerzitet Union je tokom 2009. godine radio u otežanim uslovima, kako zbog unutrašnjih 

neslaganja, tako i zbog okruženja koje je nepovoljno uticalo na rad Univerziteta na više načina. 

Uprkos tome, Univerzitet je uspeo da stabilizuje svoj rad, da obezbedi funkcionisanje organa, 

redovno finansiranje i izmirivanje obaveza. Tokom ove godine izvršena je i promena sedišta 

Univerziteta, te je sedište izmešteno sa adrese u ul. Cara Dušana br. 62-64 na adresu u ul. Andre 

Nikolida br. 29 u Beogradu. Za razliku od stanja krajem 2008. i početkom 2009. godine, stvorena je 

dovoljna finansijska rezerva za redovno poslovanje i to u godini koja je bila krizna za vedinu fakulteta 

u sastavu Univerziteta, kao i za Srbiju u celosti.  

Rešeni i nerešeni sporovi 

Tokom 2009. godine protiv Univerziteta je vođeno nekoliko postupaka, pre svega parničnih i 

vanparničnih, ali i upravnih. Pred Trgovinskim sudom u Beogradu vođeni su postupci za pobijanje 

upisa promene ovlašdenog lica za zastupanje Univerziteta, odnosno o imenovanju vršioca dužnosti 

rektora, kao i postupak pobijanja upisa rektora. Osim toga, pobijan je i upis promene sedišta 

Univerziteta, a vođena je i parnica sa nejasnim zahtevom povodom osnivačkih prava i unutrašnjih 

odnosa u okviru Univerziteta. Svi postupci pred sudovima okončani su pravnosnažno u korist 

Univerziteta, od kojih su neki meritorno okončani, a neki procesno, bez meritorne odluke suda. 

Protiv Univerziteta je pokrenuto i par upravnih postupaka pred Ministarstvom prosvete sa različitim 

navodima, od kojih su najznačajniji vezani za promenu sedišta, promenu lica ovlašdenog za 

zastupanje, statusa osnivača Univerziteta. Na sve zahteve nadležnog Ministarstva Univerzitet je 

blagovremeno odgovorio i dao potrebne podatke, a nadležno ministarstvo nije izdalo nijedan nalog 

Univerzitetu, ali ni obavestilo Univerzitet kako je okončalo postupke po predstavkama koje su 

podnete protiv Univerziteta. 

Prof. dr Slavko Božilovid bio je inicijator ili neposredni pokretač svih ovih postupaka, pri čemu se u 

nekima od njih pojavljivao on neposredno, a u nekima su se po njegovom nalogu pojavljivali fakulteti 



čiji je on posredni ili neposredni osnivač. Prema saznanjima do kojih se došlo, prof. Božilovid je 

inicirao mnogo vedi broj postupaka i obavio mnogo vedi broj razgovora u Ministarstvu prosvete, 

Komisiji za akreditaciju i drugim organima i organizacijama, nastojedi da primora osnivače i 

suosnivače Univerziteta da ispune njegove zahteve, kao i da oteža akreditaciju svima koji to ne 

prihvataju. 

Univerzitet je i sam inicirao postupak protiv prof. Božilovida, Vlade Milida i Ruže Aničid, podnošenjem 

prijave nadležnom tužilaštvu zbog skrivanja dokumentacije i obeležja Univerziteta, kao i zbog 

mogudih falsifikata u postupku akreditacije. Prema saznanjima nadležni policijski organi, po nalogu 

javnog tužilaštva, sproveli su određene radnje u cilju utvrđivanja činjeničnog stanja. Postupak je 

krajem 2009. godine još uvek bio u fazi prikupljanja dokaza od strane policije. 

 

Finansiranje Univerziteta 

Prema finansijskom izveštaju koji je sačinjen sa stanjem na dan 31.12.2009. godine, Univerzitet 

završava poslovnu godinu sa računovodstvenom dobiti od oko 189.000,00 dinara. Univerzitet nema 

neizmirenih obaveza iz 2009. godine, a poslovnu godinu je završio sa stanjem na računu od oko 

800.000,00 dinara. Univerzitet ima i značajna nenapladena potraživanja i to od fakulteta koje 

kontroliše prof. Božilovid i od Fakulteta za industrijski menadžment u ukupnom iznosu od oko 

750.000,00 dinara.  

U odnosu na troškove, Univerzitet je tokom 2009. godine imao dodatne izdatke za akreditaciju. Ova 

sredstva su obezbeđena putem dodatnih izdvajanja članova Univerziteta. Od ukupno upladenih 

sredstava na ime troškova akreditacije nešto je i preostalo posle podmirenja svih troškova. Druga 

značajnija izdvajanja učinjena su za advokatske troškove u pomenutim sporovima. Ovi troškovi 

finansirani su na teret redovnih prihoda Univerziteta, bez dodatnih uplata, uključujudi i parnicu u 

kojoj su tuženi bili fakulteti u sastavu Univerziteta. Kako su sporovi dobijeni, a troškovi dosuđeni 

Univerzitetu, očekuje se da de učinjeni troškovi biti delom napladeni tokom 2010. godine. 

Svi ostali troškovi su troškovi redovnog poslovanja, tj. troškovi za zakup, zarade, materijalne troškove 

poslovanja (nabavka materijala), poreske i druge obaveze prema državi, kao i članarinu u KONUS-u. 

Od troškova tzv. reprezentacije, Univerzitet je pladao jedino kupovinu pida za sednice organa. Nisu 

pladani računi u restoranima na teret Univerziteta, kao ni putni troškovi. Jedini putni trošak ispladen 

je jednom studentu koji je putovao na konferenciju održanu u Kosovskoj Mitrovici.  

Sve stvari koje su ostale u prostorijama u ulici Cara Dušana br. 62-64 u Beogradu još uvek se u 

poslovnim knjigama Univerziteta vode kao sporne. Od trajnih sredstava za rad, tokom 2009. godine 

kupljen je jedan lap-top za potrebe rada tehničkog sekretara. 

Ukupan knjigovodstveni prihod (fakturisana realizacija) tokom 2009. godine iznosio je 8.495.000,00 

dinara, a ukupni rashodi iznosili su 8.312.000,00 dinara. Likvidna sredstva koja su se zatekla na 

računu Univerziteta krajem 2009. godine u iznosu vedem od dobiti za 2009. godinu potiču od prihoda 

koji su preneti iz prethodne godine. 

 



Rad organa Univerziteta 

Posle promene Statuta Univerziteta, konstituisani su organi u skladu sa važedim aktima. Zbog 

odbijanja da učestvuju u radu organa Univerziteta, članovi koji se biraju iz sastava fakulteta koje 

kontroliše prof. Božilovid nisu želeli da učestvuju u radu organa ili su ovi fakulteti odbili da daju 

podatke o članovima koje biraju, odnosno imenuju. Tek s jeseni 2009. godine fakulteti prof. 

Božilovida najavili su nameru učešda u radu organa Univerziteta i obavestili Univerzitet da su 

imenovali svoje predstavnike u Savetu, te da de i dekani ovih fakulteta učestvovati u radu Senata. 

Međutim, na sednici Saveta na kojoj je trebalo da bude verifikovan mandat članova Saveta sa 

fakulteta koje kontroliše prof. Božilovid, nije bilo kvoruma za rad Saveta, tako da nije došlo do 

verifikacije mandata. Na sednici Senata, održanoj krajem 2009. godine pojavili su se navodni dekani 

Božilovidevih fakulteta, ali nisu bili u stanju da pruže dokaze o svom imenovanju i pored toga što im je 

skoro mesec dana pre sednice to traženo. Zbog toga im nije priznata mogudnost da učestvuju u radu 

Senata sa pravom glasa, ved samo da učestvuju u diskusiji. Ni do kraja 2009. godine nisu bili 

dostavljeni dokazi o izboru ovih dekana, a to je učinjeno tek februara 2010. godine. Za sada nije jasno 

kako su ova lica moga da budu izabrana za dekane, kada ih Univerzitet Union nije birao u 

odgovarajude zvanje, a reč je o licima koja su bila u radnom odnosu na fakultetima izvan Univerziteta 

Union. 

Savet i Senat uspeli su da se konstituišu i obezbede kvorum za rad i vedinu prilikom odlučivanja, ali se 

krajem 2009. godine pokazalo da ima problema u radu, naročito u radu Saveta, gde su neki članovi 

često odsutni ili nezainteresovani za rad. Zbog toga je Savet radio na ivici kvoruma, te de u narednoj 

godini biti neophodno da se izvrše neke promene članova, kako bi Savet mogao da radi bez teškoda. 

Tokom 2009. godine održano je 10 sednica Senata i 5 sednica Saveta. Senat Univerziteta izvršio je 

izbor u zvanja za ukupno 24 nastavnika, i to: 1) za Fakultet za dizajn – 12; 2) za Fakultet za industrijski 

menadžment – 5; 3) za Beogradski bankarsku akademiju – fakultet za bankarstvo, osiguranje i 

finansije – 5; i 4) Pravni fakultet Univerziteta Union – 2. 

U odnosu na doktorske disertacije i doktorske studije tokom 2009. godine doneto je: 

1. Odluka o formiranju komisije za pisanje izveštaja o ispunjenosti uslova i podobnosti teme: 46 

2. Odluka o odobrenju izrade doktorske disertacije: 30 

3. Odluka o imenovanju komisije za ocenu i odbranu doktorske disertacije: 11 

4. Odluka o odobrenju odbrane doktorske disertacije: 9 

Od ukupnog broja, do 1. faze (formiranja komisije za pisanje izveštaja o ispunjenosti uslova i 

podobnosti teme) stigao je 21 kandidat. Do 2. faze (odobrenje izrade doktorske disertacije) stiglo je 

njih 25. Do 3. faze (imenovanje komisije za ocenu i odbranu doktorske disertacije) stiglo ih je 3, a do 

4. faze (odobrenja odbrane doktorske disertacije) – 9 kandidata. 

Po fakultetima: 

Fakultet za industrijski menadžment:  

1. Odluka o formiranju komisije za pisanje izveštaja o ispunjenosti uslova i podobnosti teme: 19 

2. Odluka o odobrenju izrade doktorske disertacije: 17 

3. Odluka o imenovanju komisije za ocenu i odbranu doktorske disertacije: 9 



4. Odluka o odobrenju odbrane doktorske disertacije: 6 

Beogradska bankarska akademija – Fakultet za bankarstvo, osiguranje i finansije: 

1. Odluka o formiranju komisije za pisanje izveštaja o ispunjenosti uslova i podobnosti teme: 9 

2. Odluka o odobrenju izrade doktorske disertacije: 4 

3. Odluka o imenovanju komisije za ocenu i odbranu doktorske disertacije: 1 

4. Odluka o odobrenju odbrane doktorske disertacije: 1 

Pravni  fakultet Univerziteta Union: 

1. Odluka o formiranju komisije za pisanje izveštaja o ispunjenosti uslova i podobnosti teme: 18 

2. Odluka o odobrenju izrade doktorske disertacije: 9 

3. Odluka o imenovanju komisije za ocenu i odbranu doktorske disertacije: 1 

4. Odluka o odobrenju odbrane doktorske disertacije: 2 

Tokom 2009. godine podneto je 6 zahteva za nostrifikaciju stranih diploma, od kojih je 5 rešeno 

pozitivno, a jedan je povučen. 

Komisija za ocenu kvaliteta je izvršila svoje obaveze i dostavila organima Univerziteta izveštaj o 

samovrednovanju za prethodnu godinu. Studentski parlament je uz izuzetno velike napore službe 

Univerziteta konstituisan tek septembra meseca, iako je to trebalo da bude učinjeno oko tri meseca 

ranije. Razlog za kašnjenje je propuštanje studentskih parlamenta fakulteta da dostave obaveštenja o 

izboru svojih predstavnika u Studentski parlament Univerziteta. 

 

Akreditacija Univerziteta i status ustanova u sastavu Univerziteta 

Tokom 2009. godine okončana je akreditacija Beogradske bankarske akademije-Fakulteta za 

bankarstvo, osiguranje i finansije i Pravnog fakulteta Univerziteta Union. Ova dva fakulteta dobila su 

dozvole za rad u skladu sa Zakonom o visokom obrazovanju. Računarski fakultet je ispunio sve 

predviđene uslove za akreditaciju, što je potvrđeno na sajtu Komisije za akreditaciju, ispunivši uslove 

za akreditaciju za sedam studijskih programa, kao i uslove za akreditaciju same ustanove. Međutim, 

do kraja 2009. godine, ovom fakultetu nije izdata dozvola za rad u skladu sa Zakonom o visokom 

obrazovanju zbog sporosti administracije. Fakultet za industrijski menadžment dobio je prvostepenu 

odluku Komisije za akreditaciju kojom je akreditovan jedan studijski program, dok je za dva odbijen, 

kao i za samu ustanovu. Po žalbi ovog fakulteta, Nacionalni savet za visoko obrazovanje je preinačio 

odluku Komisije za akreditaciju, i akreditovao dva studijska programa ovog fakulteta, čime je i on 

ispunio uslove za akreditaciju, ali ni taj postupak još uvek nije formalno okončan. Akademija za dizajn 

je podnela zahtev za akreditaciju u petom ciklusu, ali do kraja 2009. godine nije dobila ni prvostepeni 

akt, osim informacije na sajtu Komisije za akreditaciju da je dobila akte upozorenja za sve studijske 

programe, kao i za ustanovu. 

Od fakulteta koje kontroliše prof. Božilovid, akreditaciju je dobio Fakultet za graditeljski menadžment, 

dok su Fakultet za menadžment nekretnina i Fakultet za preduzetnički biznis dobili akte upozorenja. 

Viša škola za ekološki inženjering se u međuvremenu transformisala u Fakultet za ekologiju i zaštitu 

životne sredine, ali ovaj fakultet nije primljen u članstvo Univerziteta Union, ali je pravni sledbenik 



Više škole u prava i obaveze osnivača, odnosno suosnivača Univerziteta. Kako Viša škola za ekološki 

inženjering nije obavljala delatnost u sastavu Univerziteta Union, ved kao samostalan visokoškolska 

ustanova, to nije ni moglo da dođe do sledbeništva u članstvo u Univerzitetu Union. Ovaj fakultet je 

takođe akreditovan. 

U pogledu akreditacije samog Univerziteta, zbog odbijanja Božilovidevih fakulteta da učestvuju u 

postupku akreditacije, podnet je zahtev samo za pet fakulteta koje ne kontroliše prof. Božilovid. 

Krajem 2009. godine Komisija za akreditaciju obratila se dopisom Univerzitetu tražedi razjašnjenje 

povodom činjenice da se u aktima Univerziteta pojavljuje 8 fakulteta, a 9 osnivača, dok je zahtev za 

akreditaciju podnet samo za pet fakulteta u sastavu Univerziteta. Posle sastanka sa predsednicom 

Komisije, prof. dr Verom Vujičid, razjašnjeno je da status osnivača ne podrazumeva i status člana 

univerziteta, tj. da osnivači obavljaju delatnost visokog obrazovanja u sastavu univerziteta čiji su 

osnivači. Ipak, Komisija je ostala pri stavu da, bez obzira na to ko su osnivači, mora biti jasno ko su 

članovi univerziteta, tj. koje visokoškolske ustanove obavljaju delatnost u sastavu Univerziteta Union. 

Zbog toga je traženo od Univerziteta Union, ili da podnese kompletnu dokumentaciju za sve ustanove 

koje obavljaju delatnost visokog obrazovanja u sastavu ovog univerziteta ili da reši njihov status 

odvajanjem ili isključenjem iz sastava Univerziteta. Nije određen rok, ali se ne može očekivati da to 

može trajati u nedogled, tako da de biti neophodno da Univerzitet razreši status članova i uskladi svoj 

statut sa zahtevom za akreditaciju ili zahtev za akreditaciju sa Statutom. 

Za ovim su otpočeti razgovori sa prof. Božilovidem, kome je ponuđena puna saradnja sa 

Univerzitetom i njegovim članovima ili odvajanje od Univerziteta. Razgovori su vođeni u više navrata, 

od kojih jedan krajem decembra 2009. na samoj sednici Senata. U ovim razgovorima se prof. 

Božilovid izjašnjavao za različite varijante da bi se početkom februara 2010. godine izjasnio da mu ne 

odgovara ni odvajanje od Univerziteta, kao ni saradnja, tražedi da on kontroliše Univerzitet jer sebe, 

preko kompanije „Graditelj“, smatra jedinim pravim osnivačem Univerziteta Union. 

Univerzitet de morati da razreši ovu situaciju vrlo brzo, kako bi okončao postupak akreditacije. 

Upis studenata početkom školske 2009/2010. godine je uglavnom bio slabiji nego prethodnih godina, 

zbog čega fakulteti imaju manji broj studenata. Osim Pravnog fakulteta i Računarskog fakulteta koji 

su iskazali povedanje, ostala tri fakulteta, ne računajudi Božilovideve, upisali su manji broj studenata 

nego prethodnih godina. Među njima Akademija za dizajn uopšte nije upisala studente u prvu godinu 

osnovnih i master studija, zbog toga što nije okončala postupak akreditacije. Božilovidevi fakulteti 

nisu dostavili podatke o broju upisanih studenata. Na osnovu ovakvog upisa, bide otežano i 

finansiranje Univerziteta, ali uz stvorenu rezervu i pod uslovom da ne bude značajnijih vanrednih 

izdataka, Univerzitet de uspeti da finansira svoje funkcije u 2010. godini. 

 

Redovni poslovi 

Tokom 2009. godine formiran je sajt Univerziteta na kome su postavljeni glavni sadržaji. U cilju 

obezbeđenja transparentnosti na sajt su stavljeni svi finansijski izveštaji od osnivanja Univerziteta, 

kao i celokupna sudsko-registarska dokumentacija. Deo sajta koji sadrži osnovne podatke o 

Univerzitetu postavljen je i na engleskom jeziku. 



Svi postupci nostrifikacije diploma sprovedeni su po pribavljenom obaveštenju od Ministarstva 

prosvete o tome da li je ustanova koja je izdala diplomu akreditovana ustanova. U pogledu samog 

postupka ocene, prilikom nostrifikacije su cenjeni uslovi predviđeni Zakonom, a u slučajevima kada je 

diploma mogla da bude priznata, priznavana je primenom propisa kojima su definisana zvanja, 

odnosno diplome. 

U okviru redovnih poslova, Univerzitet je donosio odluke u postupku odbrane doktorske disertacije, 

kao i u postupcima izbora u zvanje nastavnika. Ustanovljeni su odgovarajudi registri, tako da se svaki 

od kandidata može pratiti tokom svakog od postupka pred organima Univerziteta. 

Prema važedim propisima, Univerzitetima je od sredine 2009. godine pridodata i funkcija ugovaranja, 

evidencije i kontrole diploma koje izdaju ustanove u njegovom sastavu. 

 

Opšti zaključak 

Tokom 2009. godine aktivnosti Univerziteta bile su posvedene, pre svega, postupku akreditacije i 

pokušaju rešavanja unutrašnjih nesaglasnosti. Zbog opstrukcije pojedinih članova Univerziteta 

potrošeno je mnogo vremena koje je moglo da se iskoristi racionalnije i sa boljim efektima po 

Univerzitet. Uz to je opšte okruženje, uključujudi ekonomsku krizu, takođe bilo faktor destabilizacije. 

Ipak, Univerzitet je uspeo da stabilizuje finansije i obezbedi likvidnost u pladanjima, stvorivši rezervu 

koja približno odgovara veličini osnivačkog kapitala koje je pre 2008. godine bio izvučen sa računa 

Univerziteta na različite načine, često bez valjanog osnova. Uspostavljene su potrebne evidencije i 

ustaljena pravila po kojima se radi. Pooštreni su zahtevi u pogledu sadržine i kriterijuma, u skladu sa 

važedim standardima. Unutrašnja neslaganja ostala su najvedi izvor problema Univerziteta zbog kojih 

nije okončana akreditacija i zbog kojih je utrošeno mnogo radnih sati koji su mogli korisnije da se 

potroše. 

Prilog: finansijski izveštaj za 2009. godinu 

U Beogradu, februara 2010. g. 

  

rektor, 

 

prof. dr Zlatko Stefanovid 

http://www.union.edu.rs/wp-content/uploads/2010/03/finansijski-izvestaj-za-2009.pdf

